
Nr. 1526/2015
ROMÂNIA

JUDEŢUL HARGHITA
CONSILIUL LOCAL AL COMUNEI SUSENI

PROCES VERBAL

Încheiat azi la data de 30 aprilie 2015 orele 1900 în şedinţa ordinară a Consiliului 
Local al comunei Suseni, la sediul acestuia.

Se  constată  că  convocarea  Consiliului  Local  comunal  în  şedinţă  s-a  făcut  cu 
respectarea  prevederilor  art.  39  din  Legea  nr.  215/2001  privind  administraţia  publică 
locală, republicată, prin Dispoziţia nr. 292 din 2015 a primarului comunei Suseni.

La şedinţă participă următorii consilieri:

1. Bálint Attila
2. Bálint István
3. Egyed Márta
4. Elekes József
5. Elekes-Józsa Márton
6. Elekes-Köllő Márta
7. Gál Katalin
8. Kovács Levente
9. Marthy Barna
10. Mihálydeák Ervin
11. Molnár Vicentiu
12. Tótpál László

 
De  la şedinţă  lipseşte  motivat  doamna  consilier  Horváth  Dumitrina  şi  domnii 

consilieri Deák Endre şi György Zsolt.
La şedinţă mai participă: domnul primar Egyed József, d-na secretar Kovács Ileana 

Éva  şi  doamna  Elekes-Köllő  Angéla,  însărcinată  cu  întocmirea  procesului  verbal  al 
şedinţei. 

Preşedintele de şedinţă,  domnul consilier  Kovács Levente constatând că sedinţa 
este  legal  constituită,  salută  pe  cei  prezenţi  şi  declară  deschisă  şedinţa  ordinară  a 
Consiliului Local al comunei Suseni.

Întrunirea  Consiliului  Local  comunal  a  fost  cerută  de  primarul comunei  cu 
următoarele proiecte de ordine de zi:
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1) Proiect de hotărâre privind aprobarea participării Comunei Suseni la teritoriului de 
dezvoltare al Asociaţiei „Grupul de Acţiune Locală Pentru Dezvoltarea Regiunii 
Giurgeu G10” 

2) Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării HCL nr. 1/2015 
3) Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării HCL nr. 4/2015 
4) Proiect de hotărâre privind aprobarea contractului de servicii de diriginte de şantier 

cu SC LAPP-PROD SRL Odorheiu-Secuiesc  din cadrul  investiţiei:  „Reabilitare 
moară de apă şi clădiri aferente”

5) Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 26 martie 2015
6) Probleme curente

În  conformitate  cu  prevederile  art.  42  alin.  (5)  din  Legea  Nr.  215/2001  privind 
administraţia publică locală, cu modificările şi completările ulterioare, secretarul comunei 
înaintea  şedinţei,  a  pus  la  dispoziţia  consilierilor  comunali  procesul  verbal  al  şedinţei 
anterioare ţinută la data de 26 martie 2015.

Preşedintele  şedinţei  supune  la  vot  aprobarea  ordinii  de  zi,  care  se  aprobă  în 
unanimitate de toţi membrii prezenţi ai consiliului local.

Şedinţa continuă cu dezbaterea proiectelor înscrise în ordinea de zi:

1. Proiect  de  hotărâre  privind  aprobarea  participării  Comunei  Suseni  la 
teritoriului  de  dezvoltare  al  Asociaţiei  „Grupul  de  Acţiune  Locală  Pentru 
Dezvoltarea Regiunii Giurgeu G10” 

Egyed József: Reîncepe ciclul de predare a solicităţilor de finanţare, din această cauză 
trebuie să înfiinţăm din nou asociaţia. Singura modificare este că acum trebuie să conţină 
mai  multe  ONG-uri.  Întrebarea  este  dacă  Suseni-ul  să  adere  sau  nu?  Eu  consider  că 
această asociaţie este mai avantajoasă. De aceea propun să rămânem.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării HCL nr. 1/2015 
Kovács Ileana Éva: Instiuţia Prefectului ne-a solicitat printr-o adresă modificarea  HCL 
nr. 1/2015 privind stabilirea impozitelor şi taxelor locale pentru anul 2015 la una dintre 
taxe cu 1 leu.
Elekes-Józsa Márton:  Este ataşată proiectului un tabel conţinând tipurile de taxe locale 
şi valorile acestora. Aici apare taxa pentru ocuparea spaţiilor din administraţia domeniului 
public.  M-aş  interesa  dacă se  urmăreşte  ocuparea acestor  spaţii?  Deoarece mai  multe 
persoane  îşi  ţin  maşinile  şi  diferitele  utilaje  sau  materiale  în  spaţiile  publice  sau  pe 
marginea drumului. Ar trebui verificat şi să fie somate aceste persoane.
Egyed József: Am avut unele probleme cu diferite persoane din această cauză. Am avut şi 
cazuri în care am somat pe cineva. Ervin se ocupă cu această problemă, dar încă nu am 
dat amenzi. Dacă cineva observă astfel de nereguli, să ne anunţaţi şi noi vom acţiona.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
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Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării HCL nr. 4/2015 
Kovács  Ileana  Éva:  Instituţia  Prefectului  ne-a  solicitat  printr-o  adresă  modificarea 
hotărârii  Consiliului  Local privind închierierea clădirilor,  în care ne solicită  înlocuirea 
noţiunii de taxă, cu ceea de tarif.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea contractului de servicii de diriginte de 
şantier  cu  SC LAPP-PROD SRL Odorheiu-Secuiesc  din  cadrul  investiţiei: 
„Reabilitare moară de apă şi clădiri aferente”

Egyed József:  Suntem obligaţi  să  angajăm specialist  pentru  supravegherea  lucrărilor. 
Domnul Benedek Peter are calificarea necesară, dânsul va supraveghea lucrările. Moara 
s-a demolat, sub supravegherea specialistului şi este pregătită pentru infuzare, pentru a 
omorâ  paraziţii.  Fundamentul  este  finalizat.  Poarta  de  la  intrare  va  fi  restaurată.  Am 
solicitat ajutor de urgenţă de la Consiliul Judeţean. În acest scop ei ne-au solicitat o notă 
de  fundamentare  privind urgenţa  lucrării,  pe  care  am şi  depus.  Am solicitat  suma de 
360.000 lei. Promisiuni am primit, dar aşteptăm să primim răspunsul oficial.
Tótpál László: Comisia de specialitate a aprobat proiectul de hotărâre.
Kovács Levente: Supune proiectul procedurii de votare,  iar proiectul se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

5. Aprobarea procesului verbal al şedinţei anterioare din data de 26 martie 2015
Kovács Levente: Supune procesul verbal procedurii de votare, iar acesta se aprobă cu 12 
voturi pentru, fără abţineri şi voturi împotrivă.

6. Probleme curente
Egyed József: Directorul şcolii m-a căutat pentru a stabili modul de împărţire a burselor 
şcolare. Sunt 40 de persoane nevoiaşe. Întrebarea este dacă să împartă suma pentru 6 luni 
sau pentru un an de zile? Dacă se împart pentru 6 luni se va da 30 de lei pe familie, iar pe 
întregul  an  15  lei  pe  familie.  Eu  sunt  de  părere  că  ar  trebui  împărţit  pentru  6  luni  
deocamdată, iar ulterior vom încerca să suplimentăm suma.
Elekes-Józsa Márton: Nu este nivelul bursei stabilit prin lege?
Egyed József: Nu.
Bálint István: Nici nivelul minim nu este stabilit?
Egyed József: Nu.
Bálint István: Dar tot trebuie să justificăm scăderea nivelului bursei.
Egyed József: Bugetul este foarte restrâns, nu putem aloca mai mult.  Are cineva o idee 
mai bună? Acum nu putem transfera sumă mai mare, mai degrabă vom suplimenta suma 
la sfârşitul anului, dacă vom avea posibilitatea. 
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Altă propunere nu s-a făcut, iar membrii Consiliului Local au votat în unanimitate 
pentru bursa de 30 de lei pentru o jumătate de an.
Molnár Vince: Regulamentul de păşunat s-a modificat?
Mihálydeák Ervin:  Nu, păşunatul va funcţiona conform regulamentului de anul trecut. 
Anul trecut nu au fost probleme.
Molnár Vince: şi dacă animalele pasc pe proprietatea cuiva fără permisiune?
Mihálydeák Ervin: Trebuie raportat. 
Elekes-Józsa Márton: Propun ca şedinţele consiliului local să înceapă de la ora 20,00 sau 
21,00. 
Gál Katalin:  În familiile cu copii mici este prea târziu. În timpul şcolii să fie de la ora 
19,00, iar în vacanţă poate fi şi de la 20,00. 
Egyed József:  Să  luăm în  considerare  că  sunt  şi  mame de  copii  mici  între  membrii 
consiliului şi deocamdată să începem la ora 19,00.
Marthy Barna:  În legătură cu drumurile de câmp, v-am atras atenţia în privinţa unei 
porţiuni de drum de la depozit în sus. 
Egyed József:  Din  cauza  lipsei  de  fonduri  am făcut  reparaţii  doar  în  cazurile  foarte 
urgente. Dar pământul este încă prea moale, va trebui să mai amânăm reparaţiile. 
Mihálydeák Ervin: Am făcut reparaţii în acel loc, tocmai până la depozit s-a reparat.
Marthy Barna: De acolo sunt trei locuri de coborâre spre fâneţe şi sunt impracticabile. 
Egyed József: Săptămâna viitoare vom verifica. În câteva intersecţii am făcut reparaţii.
Marthy Barna: M-aş interesa în legătură cu trecerea de pietoni.
Egyed József:  Am vrut să vopsim trecerea, dar nu ne-au dat voie, deoarece nu este de 
competenţa noastră. Aşa că i-am rugat pe cei de la Consiliul Judeţean vă o vopsească.
Elekes József: Care este situaţia indicatoarelor de localitate?
Egyed József: Din cauza lipsei de fonduri nu am reuşit să le refacem. Am avut anul trecut 
o iniţiativă, dar investiţiile mari sunt prioritare în momentul de faţă.
Bálint  Attila:  În  legătură  cu  drumurile  de  câmp:  unde  începe  drumul  Erdőlő  este  o 
porţiune de aproximativ 200 de metri, care este impracticabilă.
Egyed József: Când vom ieşi pe teren vom verifica şi această porţiune de drum.
Bálint Attila: Ar trebui acordată mai multă atenţie spaţiilor publice, fiecare locuitor să-şi 
îngrijească poarta, să cosească iarba în faţa casei şi să strângă gunoiul. Trebuie să avem 
grijă mai mare de curăţenie. Şi parcurile ar trebui întreţinute ca lumea.
Egyed József: Datorită lipsei de fonduri, deocamdată parcurile sunt întreţinute din forţe 
proprii  şi  de beneficiarii  de ajutor social. Flori am comandat numai în parcul din faţa 
Primăriei.
Bálint Attila:  Indicatoarele cu denumirea localităţilor atârnă, sunt în stare deplorabilă. 
Aceste lucruri strică imaginea comunei.
Tótpál László: M-aş interesa în legătură cu canalizarea străzii Gergely.
Egyed József: Şi acolo va fi canalizare.
Tótpál  László:  În  legătură  cu ocuparea spaţiilor  publice:  un gospodar îşi  depozitează 
utilajele agricole pe o străduţă din Valea Strâmbă.
Egyed József: Vom verifica şi îl vom soma să elibereze străduţa.
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Gál Katalin: În Chileni tomberoanele sunt folositoare, dar nu sunt în armonie cu mediul. 
Ar trebui să li se găsească alt loc, deoarece sunt dezgustătoare.
Mihálydeák Ervin: Trebuie să le mutăm lângă magazia de lemne.
Egyed Márta: M-aş interesa în legătură cu parcul din centru.
Egyed József: Am cerut ofertă de preţ. Am decis în favoarea firmei Garden Proiect. Vom 
depune dosar de achiziţie publică.

Renovarea şcolii vechi a ost cuprins în programul PNDL. Pentru anul în curs am 
primit o finanţare de 100.000 lei. Vom încheia contractul şi vom porni investiţia. Vom 
contracta o firmă, pentru ca în cazul în care vom primi bani, să putem avansa cu lucrările. 
Această investiţie trebuie făcută de administraţia publică.

În legătură cu problema familiei Horty, am căzut de acord cu plata sumei de 10.000 
lei. Am fi dorit ca domnul Koos Tihamer să cumpere casa în numele Consiliului Local, 
dar notarul public nu a fost de acord, aşa că banii au venit de la Composesoratul din Valea 
Strâmbă. În momentul de faţă avem o promisiune din partea familiei că vor vinde casa. 
Au primit deocamdată suma de 5.000 lei şi până la data de 10 mai ar trebui să se mute, iar 
apoi vor primi şi restul sumei. Ei nu vor să se mute, deoarece nu au unde se duce. Ar  
trebui să le construim o casă în vale şi să le-o dăm în chirie. Aşa am putea să îi ţinem în 
frâu.
Marthy Barna: Un container ar fi mai potrivit, deoarece în cazul în care ar fi necesar ar 
putea fi mutat.
Tótpál László: Doamna din containerul din Valea Strâmbă are doi câini, care au mâncat 
găinile vecinilor. Sunt periculoşi şi pentru pietoni.
Egyed József: Ar trebui prinşi şi duşi în altă parte. Sau ar trebui izgoniţi.

Ar trebui să găsim o soluţie pentru familia Horty, deoarece problema lor nu se va 
rezolva  de  la  sine.  Ar  trebui  să  le  găsim un  adăpost,  deoarece  nu-i  putem lăsa  fără 
acoperiş.
Molnár Vince: Când vor începe lucrările de asfaltare?
Egyed József: Vor începe pe data de 11 mai.

Preşedintele  şedinţei  anunţă  epuizarea  problemelor  înscrise  în  ordinea  de  zi,  şi 
declară închisă şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Suseni.

ÎNTOCMIT,
Elekes-Köllő Angéla Gabriela

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ        SECRETAR
Kovács Levente    Kovács Ileana Éva
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